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PROTOKÓŁ NR 0012.2.9.2023  
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu 28 listopada 2023 r. 
 

miejsce  posiedzenia-sala nr 130A UM. 

Czas posiedzenia: godz. 14:30 – 15:15 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 

1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Budżet Miasta na 2024r. 
 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2024 rok.  

 
 4.  Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 

 Pismo Spółki Restrukturyzacji Kopalń SA  Oddział w Jastrzębiu-Zdroju                   
KWK „Jas-Mos-Jastrzębie III” w sprawie możliwości przekazania wieży 
szybowych JasI i JasII. 
 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Plan pracy Komisji  na I półrocze 2024r. 

7. Przyjęcie protokołu z dnia 17 października 2023r.  

8. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik,   powitał 
przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie: za-3, przeciw–0, wstrzymujących się–
0.  
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Ad.3.  
Budżet Miasta na 2024r. 
 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Projekt uchwały omówił Dariusz Holesz Skarbnik Miasta oraz Anna Hetman 
Prezydent Miasta  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Proszę o sprecyzowanie, ponieważ Dębina, jeśli dobrze zrozumiałem, to tam chodzi 
o drogę już pod inwestycję właściciela tego gruntu? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Uzgodniliśmy, że jak właściciel sobie określi, jak będzie wyglądała ta przestrzeń do 
zagospodarowania, to będziemy rozmawiać o skomunikowaniu, bo na razie nie 
wie, jak to będzie wyglądało.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Jeżeli chodzi o Ławczok, to rozumiem, że dojazd do paru hektarów naszych 
gruntów, a po prawej stronie?  
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Po prawej stronie jest droga zaznaczona i tam nie ma problemu z dojazdem, bo to 
wszystko jest nasze i jest ten dojazd, natomiast chodzi nam o lewą stronę przy 
Ławczoku. Będziemy teraz projektować sam wjazd na te tereny, bo początek jest 
też naszym terenem. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
W przyszłym roku ten wjazd byłby projektowany? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Tak. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
W przypadku Łaźni Moszczenica, to część biznesowa będzie ze środków 
zewnętrznych, czy z naszych również będziemy coś dokładać do części 
gospodarczej? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Zawsze dokładamy z naszych środków, ale w tej chwili nie jestem w stanie 
powiedzieć, jak to proporcjonalnie wygląda, bo teraz mamy pieniądze na 
przebudowę tj. kubaturę i to już się dzieje. Natomiast mamy też możliwość                            
i nazwijmy to w cudzysłowie „zagwarantowane środki” w ZIT-ach, gdzie na 
podstawie umowy między gminami dzielimy te środki przeznaczone na 
Transformację, a te tereny i to miejsce akurat wpisuje się w Transformację i to 
byłyby środki na doposażenie wnętrza już w całości. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Jakie będą przedsięwzięcia w przyszłym roku w części gospodarczej Łaźni? 
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Anna Hetman-Prezydent Miasta 
W przyszłym roku mamy umowę przedłużoną… 
 
Jarosław Piechaczek-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Zakładamy do połowy roku koniec prac budowalnych. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Ale już tej drugiej części?   
 
Jarosław Piechaczek-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Tak. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Konkursy na Transformację mają być ogłaszane w pierwszym, drugim kwartale 
przyszłego roku.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Czyli jest tych przedsięwzięć sporo i oby poszły jak najlepiej. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Chodzi o teren, gdzie słyszeliśmy niejednokrotnie, że przeszkadza tam słup 
wysokiego napięcia, czy inwestor będzie przesuwał ten słup na własny koszty, czy 
też Miasto zapłaci za te prace?  
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Miasto nie, bo to nie jest już nasz teren i to inwestor. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Tak, ale jest mowa, że dojazd będzie…  
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
My też nie będziemy mogli wybudować drogi na terenie inwestora, tam chodzi                         
o dojazd i skomunikowanie tego terenu, natomiast sam inwestor jeszcze nie wie     
w którym miejscu byłoby to najlepsze, więc stoimy w miejscu. Muszą to ustalić                    
z Tauron-em, a potem zaplanować budowę.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Miałbym pytanie o parking przy ul.Witczaka i już nie pamiętam, czy czterdzieści 
miejsc? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Sześćdziesiąt. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
W przyszłym roku byłby projekt, czy już wybudowany?  
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Projekt mamy, a najważniejsze są uzgodnienia z Konserwatorem. 
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Robert Cichowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Konserwator i pracownicy aktualnie analizują wnioski złożone przez nasze 
jednostki. Był tam Wydział Architektury, Wydział Infrastruktury Komunalnej                         
i Inwestycji, Jastrzębski Zakład Komunalny i rozmawiali z przedstawicielami 
Konserwatora. Otrzymaliśmy informację, że decyzje są w trakcie przygotowywania 
i jeżeli otrzymamy na piśmie, to będziemy mogli ruszyć. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Ten teren jest najlepszy ze wszystkich, które pozostały bo jest blisko samego 
Parku. To jest była rozlewnia, czy ten teren? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Bliżej. Tam, gdzie teraz parkowały samochody.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Tam są teraz dwa małe parkingi po obu stronach drogi. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Tak, ale jadąc w dół niżej na zakręcie przed rozlewnią. 
 
Jarosław Piechaczek-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Tam, gdzie jest mur oporowy.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –2, przeciw – 0, wstrzymujących się –3. 

 
 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2024 rok.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –2, przeciw – 0, wstrzymujących się –3. 
 
Ad.4.   
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta   
 
Michał Urgoł-radny RM 
Czy w autopoprawce do budżetu będzie jeden z projektów Budżetu 
Obywatelskiego, który dotyczy Sołectwa Bzie?  
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Nie ma możliwości przesunięcia w Budżecie Obywatelskim, ale o którym projekcie 
mówimy? 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Mówię o budowie… 
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Jarosław Piechaczek-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Chodnika? 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Bo nie wierzę, że to skończą. 
 
Jarosław Piechaczek-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Firma wystąpiła z pismem o przedłużenie terminu, ale nie zgodziliśmy się. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Nic się nie dzieje, a jest 28 listopada. 
  
Jarosław Piechaczek-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Firma wystąpiła z pismem, ale nie zgodziliśmy się ponieważ nie rozpoczęli budowy 
w terminie w którym mieli rozpocząć. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Boję się, że jeżeli zrobią to szybko, to byle jak będzie.   
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Budżet obywatelski jest jednoroczny. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Chciałem zapytać, czy nie można tego przerzucić? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Powiem tak, wydatków niewygasających kwotowo nie będzie dużo, ale ilościowo 
chyba jeszcze wtedy nie było i trochę jesteśmy po części temu winni, bo dużo 
środków poszło na oświatę na jednostki które nie są w stanie tego wykorzystać. 
To jest dodatkowy budżet do rozwiązania, każde nowe zadanie w wydatkach 
niewygasających, to jest dodatkowa ewidencja i praca, więc wszystko inne trzeba 
zostawić, bo są niewygasy, które mają pierwszeństwo. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
To dotyczy wyjątkowych inwestycji i taka powinna być idea. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Na razie nikt nic lepszego nie wymyślił i w takim przypadku jak jest ten, to nie ma 
nic mądrzejszego.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Pismo Spółki Restrukturyzacji Kopalń SA  Oddział w Jastrzębiu-Zdroju                   
KWK „Jas-Mos-Jastrzębie III” w sprawie możliwości przekazania wieży 
szybowych JasI i JasII. 
 

Komisja zapoznała się z pismem. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Będę prosił tutaj pana Prezydenta o informacje i również analizy, czy to przejąć? 
Jak ja to widzę? Oczywiście dla mnie to jest jasne, że należy to przejąć. Pojawiły 
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się argumenty pokazujące, jakie mogą być koszty tego przejęcia, a z kolei pan 
Dyrektor przedstawił tutaj koncepcję, jak to zrobiono w dwóch samorządach, gdzie 
samorząd jeden, czy drugi uznał, że jest najciekawszy i przejął ten szyb po to, 
żeby nie został wyburzony nie budując wielkich idei i wielkich planów za 30 mln, 
czy 40 mln, bo każdą liczbę można tutaj dowolnie wstawić i będzie zawsze 
uzasadnione. Myślę, że to było istotne na ostatnim posiedzeniu Komisji, że 
otworzyła się ścieżka, ponieważ jak w gronie radnych trochę o tym rozmawialiśmy 
na spotkaniu wyjazdowym, to wiele sytuacji było w naszym mieście kiedy obiekty 
mogły przetrwać, a zostały wyburzone tak, jak basen na Moszczenicy. Gdyby go 
Miasto wówczas przejęło, to parę milionów i mielibyśmy drugi basen. Nie mogę 
również odżałować Kina Panorama, gdzie była fantastyczna sala, ale nie było 
decyzji Miasta. Osobiście pamiętam, jak przekonywałem i wszyscy państwo wiecie 
kogo, ale niestety nie. Jestem całym sercem za tym, aby te dwa szyby przejąć                     
i nie będzie dużych kosztów, bo jeden z tych szybów i może macie państwo analizy, 
że ma pewne przychody, które być może wystarczają, ale nie jestem tego pewien 
na nie tyle bieżące funkcjonowanie, ale na to, żeby mógł tam być. Odbyło się 
również spotkanie trójosobowe, gdzie mówiliśmy o różnych argumentach. 
Jesteśmy umówieni na jeszcze jedno spotkanie, aby dać szansę.  Teraz chciałbym 
od pana Prezydenta uzyskać tą jedną, ale pozytywną informację, że jednak te 
argumenty przeważyły i Miasto entuzjastycznie jednak przejmuje te dwa szyby. 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Z tego, co się orientuję, to szyb metalowy podjęta została decyzja, że tak. 
Natomiast odnośnie drugiego szybu nie mam informacji. Wiem, że są prowadzone 
analizy i wymiana korespondencji następowała, ale nie było omawianej i podjętej 
decyzji ostatecznej, a przynajmniej nie znam takiej ostatecznej decyzji. Nie 
uczestniczyłem w tych rozmowach, ale widocznie nie zostało wszystko jeszcze 
przeanalizowane, bo na naszych naradach nie został ten temat poruszony, żeby 
pani Prezydent podjęła jakąkolwiek decyzję.   
 

Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Wobec tego w imieniu Komisji zwracam się do pana panie Prezydencie o podjęcie 
tego tematu, żeby w jakimś czasie zakończyć te analizy i żeby ten szyb przejąć. 
Temat został ponownie podniesiony i zwracam się z wielką prośba do pana 
Prezydenta, aby był osoba wspierającą tę możliwość przejęcia drugiego szybu, bo 
co do tego pierwszego możemy być spokojni, bo to jest tylko kwestia 
doprecyzowania pisma do SRK. 
 
Alina Chojecka- Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Myślę, że tutaj jest dobry kierunek działania i tutaj nikt nie powiedział ani z Komisji,  
ani z Władz, czy pani Prezydent i Prezydenci, że są przeciwnikami takiego 
rozwiązania. Rozmowy od tamtego roku trwają i przeczytałam to pismo, ponieważ 
mówiłam o deklaracjach ze strony JSW, że Miastu byłoby łatwiej podjąć konkretną 
decyzję, gdyby druga strona powiedziała, że w jakimś procencie będą 
partycypować to, co jest zgodnie z prawem. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Tutaj z mojej wiedzy jasno wynika, że JSW jako, że przekazała SRK wszystko, to 
ruch nie jest możliwy z przyczyn zasadniczych. 
 
 



7 
 

Alina Chojecka- Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Panie Przewodniczący myślę, że na dzień dzisiejszy mamy taką, a nie inną 
informację, a czas pokaże, czy jest jakaś opcja, żeby sięgać po współpracę.  
 

Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
To nie będzie możliwe i takie jest moje stanowisko. Natomiast tutaj w mieście  
potrzebna jest decyzja. 
 
Alina Chojecka- Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Zmiany różnego rodzaju następują i w związku z tym my z ogromnym 
optymizmem przyjmujemy do wiadomości, że może coś w tym kierunku się 
zmienić. Na dzień dzisiejszy nie zgadzam się z panem, ale czas pokaże.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Tutaj jest jedno pismo z SRK podpisane i jak teraz się tego nie zrobi… 
 
Alina Chojecka- Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Zgadzam się panie Przewodniczący i przyjmuję to stanowisko na posiedzeniu 
dzisiejszej Komisji, natomiast to zielone światło trzeba widzieć i może na tym 
poprzestaniemy. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Dobrze. 
 
Ad.7.  

Wolne głosy i wnioski. 

Nie wniesiono. 
 
Ad.6.  
Plan pracy Komisji  na I półrocze 2024r. 
 
Plan pracy Komisji na I półrocze 2024r. przyjęto głosami: za – 4, przeciw –0, 
wstrzymujących się –0. 

Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad.8.  
Przyjęcie protokołu z dnia 17 października 2023r.  

Protokół przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 
 
Ad.6. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik podziękował wszystkim za przybycie                   
i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
Protokołowała 
Alicja Kogut                                                 Przewodniczący Komisji 

Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 
  TADEUSZ SŁAWIK  


